
 
 

 

 
 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Návštěva hrobu pana děkana Jaroslava Holuba 

 

Není mnoho lidí, na které s úctou a vděkem dlouho vzpomínáme. Jedním z těchto mála lidí je 

pan děkan Jaroslav Holub, který sloužil ve Slavči mše svaté dlouhých 31 let. 

Sto let od jeho narození a uvedená léta jeho služby věřícím ve Slavči a okolí byly hlavními 

důvody pro uskutečnění zájezdu trhosvinenské farnosti k hrobu pana děkana Jaroslava Holuba 

do nového Rychnova u Křemešníku. Téměř plný autobus věřících se vydal 22.4.2023 

v dopoledních hodinách na cestu výše uvedeným směrem. Po příjezdu na Křemešník 

následovala mše svatá, které se zúčastnili i věřící tohoto zájezdu. Poté se všichni odebrali ke 

studánce s léčivou vodou, od které následovala Křížová cesta vedoucí zpět ke kostelu. 

Po Křížové cestě přejeli autobusem do Nového Rychnova, kde byla u hrobu pana děkana 

Jaroslava holuba konána pobožnost za účasti pana faráře z Nového Rychnova. Následovalo malé 

posezení na faře a poté krátká modlitba v kostele, kde byl pan děkan J. Holub pokřtěn. 

V odpoledních hodinách za pěkného počasí, které účastníky zájezdu doprovázelo po celý den, 

se vydali na zpáteční cestu domů. 

Pan děkan Jaroslav Holub se narodil v Novém Rychnově dne 27 dubna 1921. Na kněze byl 

vysvěcen v roce 1947. v období válečných let byl nasazen na práce v Německu. Zde získal řadu 

přátel – také z řad kněží (hlavně z Německa a Holandska), s nimiž se stýkal i během 

následujících let. V září v roce 1950 (tři roky po vysvěcení) byl ustanoven do farnosti 

v Trhových Svinech. Jelikož státní orgány po roce 1948 a to v roce 1952 odstranili z Č. 

Budějovic pana biskupa P. Hloucha (do Říma) veleli kněžím církevní tajemníci. Ti však ne vždy 

podporovali kněze, ale dobrosrdečnost, odvaha a moudrost pana děkana J. Holuba nad nimi vždy 

zvítězila. 

Pan děkan J. Holub si získal mnoho přátel i u nás. Po roce 1948 se tak dostal i k panu P. Kroupovi 

(rodáku z Trhových Svinů), který sloužil při chrámu svatého Víta v Praze. Tam měl možnost 

poznat obraz – mozaiku sv. Jiří, jak bojuje s drakem. Jelikož v chrámu sv. Víta v roce 1953 

nenašli vhodný prostor kam obraz umístit, nabídl jej pan P. Kroupa panu děkanu Holubovi. Ten, 
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jelikož trhosvinenský kostel dobře znal, nabídku přijal. V květnu roku 1953 byl obraz převezen, 

instalován a slavnostně vysvěcen. 

Pan děkan J. Holub měl velmi vřelý vztah i s panem biskupem Hlouchem, než byl přeložen do 

Říma. Po jeho návratu do vlasti 9. června 1968 připravil pan děkan J. Holub početnější skupinu 

farníků (převážně mládež) k biřmování. Biřmování prováděl pan biskup P. Hlouch. 

O rok později se uskutečnilo biřmování v Trhových Svinech. Pan děkan J. Holub miloval 

Křemešník, a tak několikrát tam pro farníky uskutečnil zájezd a sloužil tam i mše svaté. 10. 

července 1972 zemřel pan biskup P. Hlouch a to znovu probíhala pro církev doba značně 

chaotická a často i zlá. Pan děkan J. Holub se přece jen dočkal značně lepších časů pro církev 

až po roce 1989. Zemřel 8. března 1993.  

Byl uložen do hrobky v Novém Rychnově a tím byla splněna jeho poslední vůle. Pan děkan 

Jaroslav Holub byl člověk velmi uvážlivý, přátelský a značně společenský. Alespoň takto ho 

posuzovalo mnoho lidí a já jsem stejného názoru. 

Dodnes si pamatuji jeho slova při jednom jeho kázání. „Kostel a mše svatá nejsou jenom pro 

věřící, ale pro všechny, kdo sem chtějí přijít. Nemusí se modlit, ale třeba jen rozjímat co se jim 

v nedávné době podařilo, co se nepodařilo, ale například i o tom proč na tomto světě jsme, naše 

malé i velké cíle, o vzájemných vztazích, prostě najít chvíli klidu k zamyšlení, abychom 

neudělali unáhlená a neuvážená rozhodnutí.“ 

Myslím si, že tato slova jsou platná pro každou dobu, ale pro dobu, kdy je pronesl – v tzv. 

socialismu – byla platná dvojnásob. V posledních letech byly uskutečněny dva zájezdy k jeho 

hrobu. 

V roce 2021 – 100. výročí jeho narození 

V roce 2023 – 30. výročí jeho odchodu na věčnost. 

Zcela závěrem bych chtěl poděkovat panu P. Andrejovi z Hových Hradů za jeho vstřícnost a 

spolupráci při přípravě sepsání této vzpomínky na pana děkana Jaroslava Holuba. 

Fotografie z výletu si můžete prohlédnout na stránkách farnosti Trhové Sviny v části fotogalerie 

- farnost-trhovésviny.cz 
 

                                                                                                                   Jan Tripes 

 
 

 

Šipky 

 

Kolem poloviny měsíce května byly ukončeny obě šipkařské soutěže. Jak Soltová (šipky 

automaty) tak Steelová (ostré šipky) Jihočeské ligy. 

V celkovém hodnocení lze uvést, že slavečským družstvům se vcelku dařilo. Přesto, že se ani 

jednomu družstvu nepodařilo obsadit pomyslné stupně vítězů, jsou čtvrtá místa v obou 

soutěžích a sedmé místo ve Steelové soutěži poměrně dobrým výsledkem. Vím, že umístění na 

4. místě není zpočátku příjemné a mnohdy i zamrzí. Ale s odstupem času si družstvo nebo i 

jednotlivec uvědomí, že je to jedna z předních příček celé soutěže a má svou hodnotu. 

V Soltové Jihočeské lize hrálo 11. týmů a družstvo Matouštýmu Slavče obsadilo již zmíněné 

4. místo. Ve Steelové jihočeské lize obsadilo družstvo DC Budějce 4. místo a tým DC zelenáči 

7. místo. V této soutěži hrálo 10 družstev. 
 

 

 

 



Nohejbal 
 

Rovněž v letošním roce uspořádala TJ 

Slavče oddíl nohejbalu turnaj o Cenu 

Slavče. Probíhal 12.srpna a zúčastnilo 

se ho 14 dvoučlenných družstev, které 

byly po přihlášení do soutěže 

rozlosovány do třech skupin. Startovné 

činilo 300,-Kč pro jednu dvojici. Po 

sehrání zápasů ve skupinách 

následovaly vyřazovací zápasy a poté 

čtvrtfinále, semifinále až k finálovému 

zápasu. Semifinálové zápasy a 

závěrečný finálový zápas přinesly opět 

velmi kvalitní a pohledný nohejbal. 

 

Po finálovém utkání bylo vyhlášeno toto pořadí: 
1. Škoda Petr – Kaliánko Kryštof, Dynamo Č. 

Budějovice 

2. Smoleň Jakub – Smoleň Michal, TJ Slavče 

3. Bělík Jan – Zikeš David, Dynamo Č. 

Budějovice 

4. Trajer Ladislav ml. – Tůma Jiří, TJ Slavče 

5. Klor Radek – Pospíšil Jan, Máj Č. 

Budějovice 

6. Zátka Vít – Zátková Pavla, Start Praha 

7. Frdlík Radim – Brabec Daniel, Sp. Trhové 

Sviny 

8. Kubeš Kristian – Řeháková Růžena, Praha 

9. Graňo Vít – Černý jaromír, TJ Slavče 

10. Paderta Lukáš – Tůma Václav ml., Č. 

Budějovice, TJ Slavče 

11. Skalák Jakub – Šlechtová Daniela, Praha 

12. Čada Jiří – Svoboda Filip, Máj Č. Budějovice 

13. Miller Michal – Nocar Stanislav, TJ Slavče 

14. Nováček Adam – Semančík Richard, Dynamo Č. Budějovice 

První tři družstva obdržela finanční odměnu dle umístění a dvojice na dalších místech obdrželi 

věcné odměny. Odměnu pro nejlepšího hráče turnaje získal Petr Škoda z vítězné dvojice. 

Vedoucím turnaje byl opět zkušený pan Miroslav Smoleň jemuž asistovali Antonín Tripes a 

předseda oddílu nohejbalu Ladislav Trajer st., který celý turnaj zahájil a v závěrečné fázi 

vyhodnotil a poděkoval za účast. 

Za velmi slunného počasí jej sledovalo asi 30 diváků. Ke zdárnému průběhu celé akce přispěla 

i obsluha občerstvení pan Karel Brůha st., pan Pavel Nocar, pan Vít Graňo a někteří další, kteří 

vypomáhali uvedené trojici.  

Nohejbalovému mužstvu TJ Slavče se Jarní část okresního přeboru skupiny A příliš nevydařila. 

V neúplné tabulce figuruje na šestém místě se ziskem 4 bodů a skóre 15:33. 
                                                                                                                                              Jan Tripes 

 

 

 



 

SDH Slavče 

 

Podle kalendáře se ve Slavči dne 7. května 

konala pouť, a tak SDH Slavče v rámci 

oslavy uskutečnila v sobotu 6. května 

pouťové posezení pro všechny. Pouťovému 

posezení přálo i počasí, a tak se postavili jen 

lavičky na náves a o další zábavu se postaral 

pan Zaňák s kolotočem, skákacím hradem, 

houpačky a střelnicí. K posezení si SDH 

Slavče připravil i malé pohoštění jak pro děti 

– langoše, párek v rohlíku, bramborové 

spirálky, limo - tak i pro dospělé – klobásy a 

pivo. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V sobotu 27. května SDH Slavče od 

15.00 hodin uspořádal Sousedské 

posezení. K občerstvení podávaly 

klobásy, langoše, bramborové spirály, 

pivo, limo. K dobré náladě, a nakonec 

i k tanci zahrála kapela K-CLUB. 

Sousedskému posezení nakonec přálo 

i počasí a tak stan posloužil jako 

útočiště před sluníčkem.  

Letos se SDH Slavče účastnil pouze 

srandamače v Dobrkovské Lhotce, 

kde se mladí hasiči pořádně vyřádili a vykoupali. 

 

 

 

 

 

 



Hasičská soutěž Mohuřice 

 

V sobotu dne 3.6.2023 se konala v 

Mohuřicích hasičská soutěž, které se 

zúčastnilo 16 družstev. 

Konání právě zde připadlo na výročí sta let 

od založení hasičského sboru. 

Pro pořádající členy dobrovolného 

hasičského sboru v Mohuřicích to byla čest 

a zároveň i velká výzva. 

Bylo zajištěno občerstvení, pečené prase a 

klobásy. 

Stánek s pitím provozovala místní paní 

hostinská. 

Sobotní odpoledne se vydařilo a soutěži přálo i 

hezké a slunečné počasí.  

Během celé akce, byla zajištěna zdravotnická 

služba, která ošetřila 3 lehká zranění účastníků 

Pro vítězná družstva zajistili místní hasiči 

dárkové koše, kazety piv a vína. 

Pořádání této akce bylo dále podpořeno obecním úřadem Slavče. 

 

Vyhodnocení soutěžících: 

Kategorie mladší muži 

1.místo Čížkrajice B 

2.místo Todně 

3.místo Čížkrajice A 

 

Kategorie starší muži 

1.místo Todně B 

2.místo Todně A 

3.místo Buková 

 

Kategorie mladší ženy 

1.místo Todně 

 

Kategorie starší ženy 

1.místo Dobrkovská Lhotka 

2.místo Čížkrajice 

3.místo Petříkov 

 

Tři vítězná družstva v každé kategorii obdržela od krajského hasičského sboru poháry a diplomy. 
 

Starosta hasičů 



Dětský den v Dobrkovské Lhotce 

 

Rok se s rokem sešel a my jsme opět předposlední červencovou sobotu pořádali dětský den a 

večer muziky. Muziky v množném čísle zmiňuji záměrně, protože hrály tentokrát tři kapely! 

Dětský den probíhal téměř stejně, jako vždy, akorát se nesl ve znamení Karibiku a pláže. 

Nechyběl proto ani bar s koktejly postavený na písečné pláži, kde si děti mohly samy namíchat 

nealko drink. Na jednotlivých stanovištích byly různé disciplíny, jako hod míčkem, chytání 

rybiček, skládání puzzle, chůze po laně a na chůdách, či zdravověda a poznávání přírody. Také 

se mohly děti svézt na koni a nechat si namalovat obličej. Samozřejmostí byl skákací hrad, který 

byl k dispozici do podvečera. Po navštívení všech stanovišť děti dostaly balíček s dárečky. 

Dětský den nám jako vždy vtipně moderoval Vláďa Matějka, který během odpoledne rozdával 

ceny navíc za drobné úkoly. Tentokrát jsme podarovali celkem 70 dětí.  

Večer pro rodiče zahájilo seskupení s názvem Fatima, s příjemnou pop českou muzikou. Jako 

další hrála country kapela Patrola, která je místním dobře známá a nám nehrála prvně (ani 

naposled!). Večer zakončila rocková skupina Rodinný klenoty. Na své si tedy mohl přijít 

opravdu každý, protože skladba písní byla různorodá.  

Občerstvení nám po celý den zajistila Marcela Pelderlová a z kuchyně místních hasičů se 

podávalo tradiční pečené sele. Děkujeme všem za nemalou pomoc při zajištění akce a 

návštěvníkům za účast. Příští rok zase na viděnou! 

 

V rámci dětského dne také proběhlo požehnání 

nově vysazené lípě na návsi u kapličky. Spolu 

s ní požehnal farář Andrej i místním obyvatelům 

a na závěr proběhla společná modlitba. 

Děkujeme za zpestření odpoledne a věříme, že 

nám toto jedinečné setkání bude příjemnou 

vzpomínkou a zároveň předzvěstí k dobrému 

životu.  

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
Za SDH Dobrkovská Lhotka Mgr. Jana Dvořáková 

 

 



Hasičský srandamatch 2023 v Dobrkovské Lhotce 
 

V sobotu 2.9.2023 od 13:00 hodin byl zahájen druhý ročník přátelské hasičské soutěže v 

Dobrkovské Lhotce nad rybníkem. Do soutěže se přihlásilo celkem 6. družstev. “Sranda- match 

2023„ se tentokrát skládal z tradičního hasičského útoku a netradiční štafety. Našim přáním bylo 

připravit pohodové, zábavné 

odpoledne, a proto jsme ke každé 

disciplíně přidali i netradiční úkoly. 

Start probíhal z předem připravené 

postele, následně polovina týmu 

běžela do raftu, kde museli přeplout 

na druhou stranu, vyzvednout ze 

břehu hasičský koš potřebný k útoku 

a poté se vrátit zpět. Druhá polovina 

týmu měla za úkol smotat hadice a 

připravit celou základnu k 

požárnímu útoku. Jakmile se 

soutěžící vylodili z raftu, mohl začít 

útok na připravené terče, tak jak 

jsme zvyklí. Když měly všechny 

týmy dokončený požární útok, následovala netradiční štafeta. Této disciplíny se museli zúčastnit 

všichni členové týmu a absolvovat prokličkování mezi kůly, běh přes pneumatiky, skok přes 



balík slámy, 10krát oběhnutí kolem tyče, dále pak prokličkovat stavebním kolečkem ve které 

byl jeden z členů týmu a nakonec poslední, „nejtěžší“ úkol - vypít velké pivo před finišem k cíli. 

Pro někoho to byl oříšek, pro jiného vítané občerstvení při soutěži. 

A jak se kdo umístil? První místo obsadilo SDH Čížkrajice, druhé místo získalo SDH 

Dobrskovská Lhotka 

mladší muži, na 

třetím místě se 

umístilo SDH Slavče, 

na čtvrtém místě 

obsadilo SDH 

Dobrkovská Lhotka 

starší muži. Dvě 

poslední místa 

získaly družstva, 

která při součtu všech 

časů, měla stejný čas 

a byly to družstva 

SDH Mohuřice a 

SDH Dobrkovská 

Lhotka ženy. Jako 

jediný ženský tým se 

zúčastnil celé soutěže 

a nezaskočila je 

žádná disciplína. 

Během celého dne i večera bylo pro všechny zajištěno občerstvení ať už v podobě oblíbených 

pikadorů, nebo výborné klobásy, nechybělo ani točené pivo, které teklo proudem jelikož počasí 

nám po celý den opravdu přálo. 

K dobré náladě a příjemné 

kamarádské atmosféře přispěla 

reprodukovaná hudba o kterou se 

starali téměř všichni účastníci.  

Chtěla bych poděkovat všem 

pořadatelům, kteří se na této akci 

podíleli. Myslím si, že odměna za 

náročnou přípravu, byl úsměv na 

tvářích všech, kteří si přijeli 

zasoutěžit, nebo  se jen podívat na 

netradiční hasičskou soutěž. Za 

SDH Dobrkovská Lhotka ještě 

jednou všem děkujeme a rádi 

bychom Vás už dnes pozvali na 

Hasičský srandamatch 2024. 

 

Za SDH Dobrkovská Lhotka, Kateřina Matějková 

 

 

 

 



 
Regionální energetická komunita ENERKOM RŮŽE z.s. vznikla v roce 2022 a našimi hlavními cíli je 

poskytování energetických služeb našim členům a partnerům a podpora jejich aktivní účasti na energetickém 

trhu. 

  

Klademe si za cíl vytvářet nové investiční příležitosti v oblasti obnovitelné energie a zapojovat veřejnost do 

opatření směřujících k využívání těchto zdrojů. Děláme osvětu, sledujeme dotační příležitosti, pořádáme 

školení, zveme si odborníky a jezdíme za příklady dobré praxe v ČR i do zahraničí. 

  

Spolek slouží jako platforma pro společenství, která se věnují obnovitelné energii, zejména v území místní 

akční skupiny MAS Sdružení Růže (https://mas.sdruzeniruze.cz/). 

  

ENERKOM RŮŽE podporuje členy, kteří již sami vyrábějí elektřinu z obnovitelných zdrojů, propaguje 

decentralizaci energetiky a udržitelné postupy a spolupracuje na tvorbě legislativních a ekonomických 

opatření pro rozvoj komunitní energetiky, včetně aspektů právní úpravy a místních distribučních sítí. V 

letošním roce jsme se stali členy Unie komunitní energetiky UKEN (https://www.uken.cz). 

 

Pro vybrané obce připravujeme energetické koncepce. Analyzujeme objekty, jejich energetickou spotřebu, 

potenciál pro obnovitelné zdroje a stav staveb. Na základě toho navrhujeme opatření, která snižují 

energetickou náročnost budov, nezávislost na centrální energii a šetří finance. 

 

V některých obcích provádíme monitoring a správu spotřeb energií a pomáháme se zaváděním energetického 

managementu. Pravidelnými odečty sledujeme energetické nároky jednotlivých míst a na základě výsledků 

zavádíme opatření pro efektivní využití energie. 

 

S celoevropskou transformací energetiky se často skloňují tzv. 4D: 

 

Dekarbonizace = odklonění energetiky od závislosti na fosilních zdrojích. Prioritou je chránit klima a krajinu. 

 

Decentralizace = malé obnovitelné zdroje rozeseté napříč územím snižují emise skleníkových plynů, činí 

obyvatele nezávislé na centrálních dodávkách a odolné proti výkyvům v ceně energií.  

 

Demokratizace = energetická společenství umožňují občanům spojit se ve výrobě i spotřebě energií a posílit 

své postavení na energetickém trhu.  

 

Digitalizace = s novými technologiemi je možná oboustranná komunikace mezi výrobcem a spotřebitelem 

prostřednictvím chytré sítě (smart grid) a tím i optimalizace spotřeby. 

 

O tyto čtyři základní body bude usilovat i ENERKOM RŮŽE a to tak, aby přinášel užitek nejen svým členům, 

ale i společnosti a životnímu prostředí ve svém okolí. 
 

Kontakt:  

Ing. Magdalena Chytrová tel. 608 608 334, Mgr. Adéla Pixová tel. 728 889 616 

ruze@enerkom.online 

www.enerkom-ruze.cz 

 

 



 

Jubilanti květen - srpen 2023  

 
Naše občany - jubilanty obdarováváme dárkovým balíčkem k jejich výročí narození a to v letech 70, 75, 80, 

85 a poté každý rok narozenin. 

 

Hruška Stanislav – Slavče 

Motyčáková Blanka – Dobrkovská Lhotka 

Machová Anna – Slavče 

Sekáč Jan – Slavče 

Brunová Marie – Slavče 

Dvořáková Jaroslava – Slavče 

Trajer Ladislav – Slavče 

Kahoun Zdeněk – Slavče 

Hanuš Bohuslav – Slavče 

Štěpánková Marie – Slavče 

Kraus Josef – Slavče 

Mařík Václav - Slavče 

Přejeme všem stálé zdraví, hodně štěstí a mnoho optimismu do dalších let. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

           www.slavce.cz 


